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A JÓT CSERÉLD JOBBRA! 
 Bor Ferenc élőben elhangzott tanításának nyers szövege 

KSZE Békevár szolgálat, 2024. 09. 30. 
 

  Szeretettel köszöntünk benneteket, a jelenlevőket és az interneten hallgató testvéreket. A 
nyári szünet után folytatjuk a Békevár szolgálatát. Könnyebbséget kértünk az Úrtól, hogy a 
bibliaiskola mellett legyen minden fontos dologra időnk. Ugyanis elkezdtük a pásztortársam-
mal, Évivel, a második év második részét a bibliaiskolában és ennek jövőév júniusában lesz 
vége. Olyan gondolatokat kaptam az Úrtól, hogy nem biztos, hogy mindig egész tanításokat 
kell készíteni, mert az sok időt vesz igénybe, hanem egyszerűen kijelentésmorzsákat osszunk 
meg a hallgatósággal. A felvétel, amit készítünk, élő felvételként lesz közreadva és nem fordí-
tok időt a hanganyag megvágására. Tehát így indulunk neki most ennek az őszi időszaknak.  

Egy kis rövid üzenettel készültem, és ennek a címe: A jót cseréld jobbra! A Zsoltárok 
84,10-et olvassuk el nyitó Igeként. 

Zsoltárok 84,10. 
10. Mert jobb egy nap a Te tornácaidban, hogysem ezer másutt; inkább akarnék az 

én Istenem házának küszöbén ülni, hogysem lakni a gonosznak sátorában!  
Szeptember elején Andrew Wommacknek volt egy élő konferenciája, és azon belül Carrie 

Pickett, aki egy tanár a bibliaiskolában, tett egy nagyon komoly és nagyon fontos 
bizonyságot. Ő ezt dominóelvnek hívta. Carrie bibliaiskolás volt, és ő úgy ment mindig az 
iskolába, hogy a könyvek és a jegyzet tetején volt a Biblia. Tehát mindig legfelülre helyezte. 
Napközben mindig rohanóban volt, mert több szálon futott, több feladata volt. A nép végén 
vette elő a Bibliáját, de mindig belealudt. Éhezett az Úrra és az elhívását akarta betölteni és 
követni. De a fontossági sorrendjében mégsem az Úr volt az első. Mindenre igent mondott, 
mert úgy tűnt számára, mintha az mind Istentől lett volna. De az Úr megmutatta neki, hogy 
nem az Igét tartja a legfontosabbnak az életében, a gyakorlatban. Azért hangsúlyozom ki azt, 
hogy a gyakorlatban, mert elméletben nagyon sokan mondják azt a keresztények közül, hogy 
az Úr az első, de gyakorlatban sajnos nem így van mindenkinél. Azt is megtanította neki az 
Úr, hogy hogyan mondjon nemet. Nem a szolgálatra, hanem a világi dolgokra. A túlterhelés 
befolyásolta az életét, a pihenését, az alvását, az egészségét, és ettől elkezdett hízni. Ugyanis a 
dominóelv hatással van az életünkre, akár pozitív, akár negatív irányban nézzük. A dominóelv 
alatt mi inkább a vetés és aratás szellemi törvényét szoktuk használni. Amikor Isten 
megmutatta neki, hogy mi az igazi érték, akkor olajozottan működött az élete és a szolgálata 
attól kezdve. Azóta folyamatosan kérdezi az Urat, hogy mi a terve ővele. Mi a terve arra a 
bizonyos napra.  

Ehhez jött nekem Mária és Márta története, akik vendégül látták az Úr Jézust. Ezt a 
Lukács 10-ben találjátok meg a 38‒42-ig található igeszakaszban. Kezdetben úgy tűnik az 
Igében, amikor olvassuk, hogy Márta és Mária, akik vértestvérek voltak, mind a ketten Jézus 
lábainál ültek, de Márta elment felszolgálni, ételt készíteni. Márta panaszkodott Jézusnak, 
hogy Mária nem segít neki. Erre Jézus válasza a Bővített fordítás szerint a következő volt: 

Lukács 10,42. Bővített fordítás 
42. De csak egy dologra van szükség, mert Mária a jó részt választotta, azt ami 

hasznára válik, amelyet nem vesznek el tőle. 
Mit nem tudnak elvenni tőlünk? Az emberek lakását ki tudják rabolni, az útonállók ki 

tudják fosztani. Egy dolgot nem tudnak elvenni tőlünk. A hitünket! A hit mire alapozódik? 
Isten Igéjére. Mert a hit hallásból van!  

Ebben az igeszakaszban, amit felolvastam, volt egy olyan szóhasználat, hogy jó részt, jó 
dolgot, ez Isten Igéjére vonatkozik. Ezzel kell nekünk jól laknunk. Érdekes módon a János 12-
ben Márta szintén felszolgált. Eddig ezt nem vettem észre, most mutatta meg az Úr. 
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Valószínű, hogy Márta elhívása a segítőszolgálat volt ezen a területen. Az Egyszerű 
fordításból olvassuk el a János 12,1‒2. verseket. 

János 12,1–2. Egyszerű fordítás 
1. Hat nappal a Páska ünnep előtt Jézus Betániában meglátogatta Lázárt, akit 

korábban feltámasztott a halálból.  
2. Vacsorát készítettek neki, amelyet Márta szolgált fel, és Lázár is ott volt az 

asztalnál Jézussal együtt.  
Azt tudnunk kell, hogy Mária és Márta és Lázár vértestvérek voltak. A vendégszeretet jó 

dolog. Az Írás is említi ezt, két helyen. El is olvashatjuk, a Róma 12,13-ban van az egyik 
ilyen igehely. Mert amikor vendégeket látunk el, akkor egyfajta vetést alkalmazunk, vetést 
végzünk feléjük. Nem csak vendégeket látunk, hanem vendégül látunk, így akartam 
pontosabban mondani. 

Róma 12,13. 
13. A szentek szükségeire adakozók legyetek; a vendégszeretetet gyakoroljátok.  
 A Zsidó 13,2. szintén ír a vendégszeretetről: 
Zsidó 13,2. 
2. A vendégszeretetről el ne felejtkezzetek, mert ezáltal némelyek, tudtukon kívül, 

angyalokat vendégeltek meg.  
Tehát a vendégszeretet jó dolog, mint említettem. Márta is a vendégszeretetet gyakorolta. 

De a jót fel lehet cserélni jobbra, mint Mária is tette. A fizikai teendőket fel lehet váltani az 
Igére. Ezt nagyon sok területre ki lehet terjeszteni.  

Például a hosszú, semmit érő telefonálásokat le kell korlátozni. Vagy, ha valakit túlórára 
kérnek fel, akkor nem biztos, hogy arra igent kell mondani, ha neki az Úrban van dolga. Nem 
akarom ezt részletezni, mert estig folytathatnánk ezt. Tehát döntés szükséges ehhez. Először is 
a döntés előtt egy elköteleződés és döntés ahhoz, hogy változtatni tudjunk ezen a helyzeten.  

Az ajándékról maradhatunk le, hogyha kompromisszumot kötünk. A kompromisszum 
megalkuvást jelent és végül pedig veszteséget. Ha egy keresztény kompromisszumot köt a 
világgal, a munkahellyel, a családdal, a barátokkal, és például nem vesz részt személyesen 
egy gyülekezeti rendezvényen, mert azt mondja, hogy majd meghallgatom, akkor gyakorla-
tilag egyfajta veszteség éri őt.  

El is mondom, hogy miért, mert egy gyakorlati példát hallottam egy vidéki vendégszol-
gálat alkalmával, a süteményt más fogja megenni. Az egyik pásztor házaspár az egyik 
gyülekezeti alkalmára vitt süteményt az egyik szentnek, mert nagyon szerette a süteményt. 
Amikor körülnéztek, nem látták az illetőt, akinek ez a sütemény készült és természetesen a 
süteményt más fogyasztotta el. Amikor legközelebb találkoztak és megkérdezték, hogy 
nagyon vártunk és szerettünk volna megajándékozni, akkor azt mondta, hogy hát ő otthon 
akarta hallgatni a közvetítést, interneten. Tehát a személyes jelenlét sokkal többet jelent, mint 
internetről hallgatni. Persze az sem egy hátrány, ha valaki valamilyen oknál fogva nem tud 
elmenni a gyülekezetbe, egészségi ügy, vagy távolság, vagy bármilyen probléma miatt, de 
Isten a szellemi ajándékokat ott plántálja el sok esetben, amikor ott vagyunk a jelenlétben és a 
közösségben, és soha nem tudjuk, hogy miről maradunk le.  

Volt egy szolgáló, aki az egyik neves szolgálat munkatársa volt és a szolgálat vezetője 
éppen azon fáradozott, hogy vegyen nekik egy házat. Mielőtt ezt a házat megvásárolta volna, 
ez a szolgáló pár, aki ott dolgozott a vezető pásztorral, bejelentették, hogy ők eltávoznak, mert 
saját szolgálatot alapítanak. Soha nem tudták meg, hogy ők egy házat kaptak volna az Úrtól, 
ha a helyükön maradnak. Tehát ne engedjük, hogy a süteményt más egye meg, ha nekünk 
készült.  

A tévé is egy jó dolog, de szellemi építést nem ad. Szellemi épülést csak az Ige ad. A 
tévében is vannak jó dolgok, de az által a szellemünk nem épül.  

Folytassuk az Igét a Máté 28,19-ben, ahol Jézus utolsó parancsa hangzik el. 
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Máté 28,19. 
19. Elmenvén azért, tegyetek tanítványokká minden népeket megkeresztelvén őket az 

Atyának, a Fiúnak és a Szent Szellemnek nevében. 
Ámen! Jézus utolsó parancsa a tanítványképzés volt. Ami azt jelenti, hogy nagyon jó az 

újjászületés, az üdvösségre vezetés, ezen viszont túl kell lépni. Természetesen csak az 
üdvösséggel a mennybe lehet jutni, de azok nem képesek tanítványokat képezni. Tehát 
először tanítvánnyá kell lennünk, hogy mi is tanítványokat tudjunk képezni. Találtam egy 
igehelyet, Apostolok cselekedetei 14,21, ahol ezt meg is cselekedték, tehát ez le van írva, le 
van rögzítve.  

Apostolok cselekedeti 14,21. 
21. És miután hirdették az Evangéliumot annak a városnak, és sokakat tanítvá-

nyokká tettek, megtérének Listrába, Ikóniumba és Antiókhiába.  
Itt van benne, hogy tanítványokká tettek. Ami azt jelenti, hogy azok is képesek 

tanítványokat képezni. A gyülekezetben kétfajta szentek csoportja van. Ugyanis különbség 
van a gyülekezeti tag között, aki beül és meghallgatja a tanítást és különbség van a tanítvány 
között. Meg lehet állapítani azt, hogy egy hívő tanítvány-e. A tanítvány egy éhes tanuló. 
Olyan például, mint Mária, aki Jézus lábánál ült. A tanítvány folyton tanulmányozni szeretné 
az Igének a mélységét. Ahogy egy régi tanításban hallottam, le kell ásni az Ige mélyére. Az 
arányásók példáját hozta, többféle módon lehet aranyat kitermelni. Lehet folyóból és lehet a 
hegy gyomrából. Melyik aranybányász fog nagyobb aranyrögöt találni? Melyikre van esély, 
hogy nagyobb aranyrögöt találjon? Az, aki a folyóban mossa a homokot? Vagy az, aki a 
bányába megy a hegy mélyére? Igen, aki a bányába megy, mert ott találhat egy akkora 
aranyrögöt, mint a vájling, hogy az egész életében betölti a szükségletét. Tehát ha az Igét 
ehhez hasonlítjuk, ha mi is leásunk az Ige mélyére, akkor ilyen kincseket találunk.  

A Jób 23,12. egy nagyon gyönyörű Ige, ami kapcsolódik a mai üzenet címéhez. 
Jób 23,12. 
12. Az Ő ajakinak parancsolatától sem tértem el; szájának beszédeit többre becsül-

tem, mint életem táplálékát.  
Jób 23,12. Egyszerű fordítás 
12. Parancsának engedelmeskedtem, szavait szívembe rejtettem. 
Jób így viszonyult Isten Igéjéhez. Mária is többre becsülte az Igét, mint az étket, a fizikai 

eledelt. A hívők többségénél Isten keresése nincs az első helyen, ők lemaradnak, az 
elkötelezettek pedig fejlődnek. Nem mindegy, hogy előre lépünk, vagy egyhelyben topogunk. 
A jó szó fokozása a nyelvtanban úgy hangzik, hogy jó, jobb, legjobb. Az 1Korinthus 12,31. 
részével zárom az Új fordítás szerint. 

1Korinthus 12,31/b. Új fordítás 
31b. Ezen felül megmutatom néktek a legkiválóbb utat.  
Tehát vannak jó dolgok, vannak jobb dolgok, vagy még jobb dolgok és rajtunk múlik, 

hogy melyiket választjuk. Ámen! 
 
Horváthné Éva: Egy dolog nagyon megfogott. Belemélyedtem egy kicsit és hallottam róla 

egy tanítást is, és nagyon megfogott az a rész, amikor a János evangélium 13. fejezetében az 
áll, hogy Jézus megmossa a tanítványok lábát. Ez mindig nagyon érdekelt, hogy ez miről szól. 
Még teljességében nem tudom, mert az ember mindig kap újabb kijelentéseket a történe-
tekből, akár szellemi, akár fizikai úton.  

Valahogy ez nagyon megfogott itt, mert több értelme van ennek a történetnek és ennek a 
példának, amit Jézus bemutatott a tanítványoknak. Ebben van, hogy a tanítványok hogy 
viszonyuljanak egymáshoz. A megbocsátásról beszél, a szeretetről, hogy szeresd az ellensége-
det. Nagyon jó példák vannak ebben. Teljességében nem tudom ezt részletezni, mert arra 
nincs idő, de ami a szívemen van, azt elmondom.  
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János 13,1–20. 
1. A húsvét ünnepe előtt pedig, tudván Jézus, hogy eljött az Ő órája, hogy átmenjen e 

világból az Atyához, mivelhogy szerette az övéit e világon, szeretetében elszánta magát a 
végsőkre.  

Itt Jézus már készülődött arra, hogy megy a keresztre, mert tudta, hogy eljött az idő és el 
kell mennie, itt kell hagynia ezt a világot, itt kell hagynia a tanítványait. Itt kell hagynia az 
övéit, de örökre velük lesz. 

2. És vacsora közben, amikor az ördög belesugallta már az Iskarióti Júdásnak, a 
Simon fiának szívébe, hogy árulja el Őt,  

3. Tudván Jézus, hogy az Atya mindent hatalmába adott néki, és hogy Õ az Istentől 
jött és az Istenhez megy,  

Itt Jézus már tudta azt, hogy Júdás el fogja őt árulni és tiszta szívvel állt ennek elébe. 
Tudta azt, hogy értünk teszi ezt, és azt is tudta, hogy Isten olyan hatalmat adott neki, hogy 
nem fog véglegesen meghalni, hanem fel fog támadni és továbbra is élni fog és velünk lesz.   

4. Felkele a vacsorától, leveté a felsőruháját; és egy kendőt vévén, körülköté magát.  
5. Azután vizet tölte a medencébe, és kezdé mosni a tanítványok lábait, és megtörleni 

a kendővel, amellyel körül van kötve.  
6. Méne azért Simon Péterhez; és az monda néki: Uram, Te mosod-é meg az én 

lábaimat?  
Ez egy kicsit ellenszegülés volt Pétertől. Tehát engedelmességre is tanít az Ige. 
7. Felele Jézus és monda néki: Amit én cselekszem, te azt most nem érted, de ezután 

majd megérted.  
Igazából akkor még a tanítványok nem értették, hogy mi történik. 
8. Monda néki Péter: Az én lábaimat nem mosod meg soha! Felele néki Jézus: Ha 

meg nem moslak téged, semmi közöd sincs énhozzám.  
Tehát az engedetlenséget is tanítja az Ige. Ugyanaz a példa jutott eszembe, amikor Jézus 

ment keresztelő Jánoshoz, hogy nekem kell teáltalad megkeresztelkednem, én kereszteljelek 
meg téged? Ez jutott még eszembe, hogy ne legyünk engedetlenek, mert be kell teljesedni 
mindennek, ami meg van írva, meg amit az Atya kér. Úgyhogy Jézus beteljesítette ezeket a 
dolgokat és felelte neki Jézus, hogy ha meg nem moslak téged, akkor semmi közöd sincs 
énhozzám. Tehát a víznek fürdőjével megmosta, ami azt jelenti, hogy újjá vagyunk születve. 
Tehát megmosott minket. 

9. Monda néki Simon Péter: Uram, ne csak lábaimat, hanem kezeimet és fejemet is!  
10. Monda néki Jézus: Aki megfürdött, nincs másra szüksége, mint a lábait 

megmosni, különben egészen tiszta; ti is tiszták vagytok, de nem mindnyájan. 
Ennek itt az az értelme, hogy megfürdött mindenki, már újjá van születve, de egy fizikai 

hasonlatot mondott, mert, hogy annak idején saruban jártak a tanítványok és piszkos lett a 
lábuk, ami azt jelenti, hogy van közöttük valaki, aki bemocskolta magát az ördög által és 
elárulja Jézust. Tehát vannak köztünk ellenségek is. Ezért meg kell mosni a lábukat, ez egy 
hasonlat, hogy van közöttünk a világban is, a keresztények között is gonoszság. 

11. Tudta ugyanis, hogy ki árulja el Őt; azért mondá: Nem vagytok mindnyájan 
tiszták!  

Tehát Jézus tudja! Jézus a szívek vizsgálója, és tudja, hogy milyenek vagyunk.  
12. Mikor azért megmosta azoknak lábait, és a felső ruháját felvette, újra leülvén, 

monda nékik: Értitek-é, hogy mit cselekedtem veletek?  
13. Ti engem így hívtok: Mester, és Uram. És jól mondjátok, mert az vagyok. 

Az vagyok, tehát a „Vagyok” vagyok. Azt mondja Jézus, hogy mindig vagyok. A másik 
pedig, hogy értitek-e, hogy mit cselekedtem? Ebben az benne van, bocsássatok meg 
ellenségeiteknek, mert a tizenkét tanítvány között ugyanúgy ott volt, aki elárulta Jézust, tehát 
az ellenség is ott volt köztük. És Jézus megmosta az ellenség lábát is. Tehát igazából a 



KSZE Békevár szolgálat — Szeretettel várunk egy látogatásra a főoldalunkon: www.bekevar-portal.hu    

5/6 — Horváthné Éva és Bor Ferenc szolgálata: http://bekevar.fw.hu/sagvar-hang.htm   

szeretetet tanította nekik. Ez a történet, ez a példa most nagyon jól jött nekem. Köszönjük az 
Úrnak! 

14. Azért, ha én az Úr és a Mester megmostam a ti lábaitokat, néktek is meg kell 
mosnotok egymás lábait.  

Nektek is meg kell egymásnak bocsájtani, nektek is egymást szeretni kell, egymást segíteni 
kell, úgy, ahogy én szeretlek titeket, mondja Jézus. Mert utána, ha olvassátok tovább a 13. 
fejezetében, az új parancsolatról beszél Jézus, hogy úgy szeressétek egymást, ahogy én 
szeretlek titeket. Tehát meg kell bocsátanotok egymásnak és szeretnetek kell egymást és 
tanítani kell egymást.  

15. Mert példát adtam néktek, hogy amiképpen én cselekedtem veletek, ti is akképpen 
cselekedjetek.  

A János evangélium 14. fejezetében is megírja az Ige, hogy azokat cselekszitek, amiket én 
cselekedtem és még attól nagyobbakat is fogtok cselekedni. A csodálatos az, hogy Jézus 
tényleg mindenre megtanított bennünket, ha az evangéliumokat tanulmányozzuk, felkészít 
bennünket arra, hogy most hogy tegyük a dolgunkat. Nagyon sok példát hoznak az apostoli 
levelek is, hogy ők hogyan tettek azután. Tehát Jézus nyomdokaiba léptek, Jézushoz 
hasonlóvá váltak és úgy éltek ebben a világban, ebben a romlott világba. Vezettek Jézushoz 
az embereket és tanították az embereket. Mert nem csak az újjászületés fontos, hanem az is, 
hogy tanítsuk is az embereket. Ez nagyon fontos! 

16. Bizony, bizony mondom néktek: A szolga nem nagyobb az ő uránál; sem a követ 
nem nagyobb annál, aki azt küldte.  

Itt az Atyára mutat, mint ahogy mondja, hogy egy szellem vagyunk Ővele. Ez meg van 
írva az Igéjében. Ezek mind szellemi dolgok.  

17. Ha tudjátok ezeket, áldottak lesztek, ha cselekszitek ezeket. 
Tehát fontos, hogy cselekedjük, úgy tudunk áldottak lenni. 
18. Nem mindnyájatokról szólok; tudom én kiket választottam el; hanem hogy 

beteljesedjék az Írás: Aki velem ette a kenyeret, a sarkát emelte fel ellenem.  
Olvassuk az Írás első lapjain, ha jól emlékszem az 1Mózes 3,15-ben, hogy a sarkát 

mardossa. Tehát itt van, hogy aki velem ette a kenyeret, a sarkát emelte fel ellenem. Hatalmas 
dolgok vannak megírva, hogy igenis az ellenség ott van, folyamatosan ott van. Jézusnak meg 
kellett szenvedni sok mindent, ugyanúgy a tanítványainak is meg kell szenvedni. Mert nem 
lehet mindennap minden tökéletes, mert bizony az ellenség egyfolytában támad és 
kimeríthetetlenül támad.  De mi Jézusban vagyunk és megkaptuk azt a békességet, amit Jézus 
adott nekünk és éljünk ezzel! 

19. Most megmondom néktek, mielőtt meglenne, hogy mikor meglesz, higgyétek 
majd, hogy én vagyok.  

Én vagyok, tehát a vagyok.  
20. Bizony, bizony mondom néktek: Aki befogadja, ha valakit elküldök, engem fogad 

be; aki pedig engem befogad, azt fogadja be, aki engem küldött.  
Ebben van a Szentháromság, az Atya, a Fiú, a Szent Szellem. Benne van Isten, Isten küldte 

Jézust. És, ha mi Őt befogadjuk, akkor, akit küld Jézus, amikor Ő elmegy, a Szent Szellemet, 
azt is befogadjuk. Tehát csodálatosan leírja Isten Igéje. Én ebben a történetben annyi minden 
jót megláttam, és nem véletlenül hallgattam erről tanítást a mostani időre, hogy minél jobban 
benne van valaki az Igében, annál nagyobb támadásokat kap. Dicsőség az Úrnak, hogy Ővele 
együtt, az Ő szerelmével, az Ő odaadásával, az Ő védő szárnyával, az Ő nyugalmával, 
örömével, át tudunk jutni a problémákon, megpróbáltatásokon. Ez csodálatos dolog! Ámen! 

Egy utolsó Igét azért felolvasnák. Ez is egy Rhéma Igémmé vált és nagyon csodálatos, 
hogy János apostol is milyen csodálatos dolgokat írt le a Szellem által. 

3János 2. 
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2. Szeretettem, mindenek felett azért imádkozom, hogy gyarapodhassál és jó 
egészségben légy, mint ahogy a lelked is gyarapodik.  

Ámen! Nagyon fontos, hogy a lelkünk, az érzelmeink, de inkább a lelkünk, ha rendben 
van, akkor én azt gondolom, hogy a testünkben sem lesz probléma, meg az életünk során sem 
úgy vesszük a problémákat, a megpróbáltatásokat, ahogy régebben vettük, mikor még Isten 
Igéjét nem ismertük annyira. Ámen! 

 
A bevezetőima és a tanítás végén elhangzó hozzászólások és bizonyságok nincsenek legé-

pelve. Erre a linkre kattintva meghallgathatod: http://bekevar-2024-1.atw.hu/  
 

* Az idézett Igék a KSZE revideált Bibliából származnak, amely a King James kiadás számozását követi. 
A függőleges vonallal jelzett részek más fordításból származnak. 

 
 

 


